
P R O T O K Ó Ł  Nr XLI/2009
Z  S E S J I  RADY MIEJSKIEJ w K O Z I E N I C A C H

odbytej w dniu  30 grudnia 2009r  w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego
w Kozienicach

         Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Mariusz Prawda o godzinie 11-tej otworzył  
S e s j ę Rady Miejskiej w Kozienicach i po powitaniu Radnych, Burmistrza, Z-ców 
Burmistrza, Skarbnika, Sekretarza Gminy, Dyrektorów Wydz. Urzędu Miejskiego, 
zaproszonych Gości w tym Posła ziemi Radomskiej Pana Czesława Czechyrę, Senatora RP 
Pana Wojciecha Skurkiewicza  oraz wszystkich obecnych na sali obrad, a następnie 
oświadczył iż zgodnie z listą obecności aktualnie uczestniczy 20 osób, co wobec ustawowego 
składu Rady wynoszącego 21 Radnych, stanowi qworum do podejmowania uchwał, decyzji.

  Lista obecności Radnych oraz zaproszonych Gości stanowi integralną część niniejszego 
protokołu.

  Następnie Przewodniczący Rady Miejskiej  Pan Mariusz Prawda  przypomniał, że 
porządek dzisiejszej Sesji przedstawia się następująco:
                
Proponowany  porządek   S e s j i : 

 1.  Otwarcie obrad.                                 
 2.  Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji.  

     3.  Interpelacje i zapytania Radnych.
     4.  Podjęcie uchwał w sprawie:
         4.1 .-  zmian w budżecie Gminy Kozienice  na 2009 rok,

4.2. - procedur uchwalania budżetu, rodzaju i szczegółowości materiałów 
informacyjnych 
   towarzyszących projektowi budżetu, 

4.3. – zasad rozliczenia zadań zleconych do wykonania dla Kozienickiej  
Gospodarki 

        Komunalnej  Sp. z o.o., 
4.4. – ustalenia stawek dotacji przedmiotowej dla zakładu budżetowego.
  

      5. Uchwalenie Uchwały  Budżetowej na rok 2010  Gminy Kozienice: 
    5.1. Informacja Burmistrza  Gminy Kozienice o założeniach Budżetu Gminy
           na 2010 rok,
    5.2. Przedstawienie opinii RIO o projekcie Uchwały Budżetowej na rok 2010 Gminy 
           Kozienice, 
    5.3. Opinie Komisji stałych Rady,
    5.4. Dyskusja,
    5.5. Podjęcie Uchwały Budżetowej na rok 2010  Gminy Kozienice.
            

      6.  Podjęcie uchwały w sprawie wystąpienia z wnioskiem o ustalenie urzędowej nazwy
   miejscowości Wólka Tyrzyńska „B”

      7.  Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych.
      8.  Wolne wnioski i informacje. 
      9.  Zamknięcie obrad.
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Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Mariusz Prawda zwrócił się z pytaniem, czy ktoś z 
Radnych chciałby wystąpić z wnioskiem o dokonanie zmian w wyżej wymienionym 
porządku obrad?

Radni nie zgłosili żadnych zmian, bądź innych propozycji. 

            Proponowany porządek Sesji j.w. został przyjęty w głosowaniu jawnym, w obecności  
20 Radnych bez uwag – jednogłośnie.      

Ad. 2.

           Punkt 2 - to przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej Sesji.

Protokoł Nr XL/2009 z dnia 17 grudnia 2009 został przyjęty bez zastrzeżeń.

Ad. 3.
    
           W punkcie interpelacje i zapytania radnych, głos zabrali:

Radna Pani Grażyna Ziółek zapytała:

- Czy Kotłownia Miejska przygotowana jest do sezonu zimowego?
- Czy prawdą jest, że Kozienicka Gospodarka Komunalna Spółka z.o.o. ma zamysł 

sprzedaży Kotłowni?
- Czy będzie wykonane przejście dla pieszych na wysokości Ośrodka wypoczynkowego 

przez ulicę Bohaterów Studzianek?

Radna zwróciła uwagę na pojemniki z odzieżą używaną  - dalej się znajdują na terenach 
Gminy, czy w tej  sprawie jest coś wiadomo?

Obecnie uczestniczy 21 Radnych.

  Ad. 4. 

         Burmistrz Gminy Pan Tomasz Śmietanka przedstawił następujące projekty uchwał :

- w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie gminy na 2009r.
 Projekt uchwały  został przyjęty w głosowaniu jawnym, w obecności 21 Radnych  bez uwag 
– jednogłośnie.
Uchwała Nr XLI/468/2009 w załączeniu do protokołu.

- Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Mariusz Prawda przedstawił projekt uchwał
 w sprawie procedur uchwalania budżetu, rodzaju i szczegółowości materiałów 
informacyjnych towarzyszących projektowi. 
Zgłoszony projekt uchwały, w głosowaniu jawnym, w obecności 21 Radnych został przyjęty 
bez uwag – jednogłośnie.
Uchwała Nr  XLI/469/ 2009 w załączeniu do protokołu.
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Kolejne projekty przedstawiał Burmistrz Gminy Pan Tomasz Śmietanka.        

- w sprawie zasad rozliczenia zadań zleconych do wykonania dla Kozienickiej Gospodarki 
Komunalnej w Kozienicach Sp. z o.o. 
Zgłoszony projekt uchwały, w głosowaniu jawnym, w obecności 21 Radnych został przyjęty 
przy czterech głosach wstrzymujących się.
Uchwała Nr XLI/470/2009 w załączeniu do protokołu. 
    

- w sprawie ustalenia stawek dotacji przedmiotowej dla zakładu budżetowego
Zgłoszony projekt uchwały, w głosowaniu jawnym, w obecności 21 Radnych został przyjęty 
przy trzech głosach wstrzymujących się.
Uchwała Nr XLI/471/2009 w załączeniu do protokołu.

Ad. 5.

            Następny  punkt porządku obrad to uchwalenie Uchwały  Budżetowej  na 2010 rok.

Ad.5.1.

            Zgodnie z procedurą uchwalenia budżetu gminy ( Uchwała Nr XXL/294/2000
 z dnia  24 sierpnia 2000 roku – Burmistrz Gminy Pan Tomasz Śmietanka przedstawił  
pokrótce informację o założeniach budżetu gminy Kozienice na 2010 roku,
 a w szczególności omówił: ( załączniki do projektu budżetu na rok 2010 ) tj. 
- Planowane   dochody budżetu gminy Kozienice na 2010r.,
- Planowane wydatki budżetu gminy Kozienice na 2010r.,
- Przychody i rozchody budżetu gminy Kozienice w 2010r. 
- Limity wydatków na wieloletnie programy inwestycyjne w latach 2010-2012,
- Wydatki na programy i projekty realizowane ze środków pochodzących z funduszy 
  strukturalnych i Funduszy Spójności,
- Dotacje udzielane z budżetu podmiotom należącym i nie należącym do sektora finansów 
   publicznych,
- Plan przychodów i kosztów zakładów budżetowych gminy Kozienice na 2010 rok 
- Plan przychodów i wydatków Gminnego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki
  Wodnej na 2010r,
- Prognoza długu na lata 2009-2016,
- Informacja o stanie mienia komunalnego gminy Kozienice w 2009r. 

         Ponadto Burmistrz streścił krótko część opisową budżetu.   
         Reasumując, Burmistrz zwrócił uwagę, że budżet zakłada ciągłość a nie kadencyjność 
zadań inwestycyjnych i ciągłość rozwoju gminy Kozienice. Dodał, że realizacja tego planu 
może napotykać na różnorodne trudności, niezależne często od gminy, administracji, usług.
   
        Projekt Uchwały Budżetowej na rok 2010  był omawiany i analizowany na 
posiedzeniach komisji branżowych, naradzie korekcyjnej u Burmistrza przy udziale 
Przewodniczącego, Z-ców Przewodniczącego Rady Miejskiej , Przewodniczących Komisji  
branżowych Rady oraz na naradzie z Sołtysami i Przewodniczącymi Komitetów 
Osiedlowych.
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         Projekt Uchwały Budżetowej Radni otrzymali na piśmie we właściwym terminie.
     
         Kończąc swoje wystąpienie Burmistrz Gminy Pan Tomasz Śmietanka prosił Wysoką 
Radę o przyjęcie Uchwały Budżetowej na rok 2010.

Ad. 5.2.

          Następnie Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Mariusz Prawda przedstawił Uchwałę 
nr: RIO-R/352/09  Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie
 z dnia 11 grudnia 2009r.  w sprawie opinii o przedłożonym przez Burmistrza Gminy 
Kozienice  projekcie budżetu oraz o możliwości sfinansowania planowanego w budżecie 
deficytu na rok 2010, a także prognozie kształtowania się długu.

        Uchwała nr: RIO-R/352/09 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej 
w Warszawie z dnia 11 grudnia 2009  stanowi integralną część niniejszego protokołu. 

Ad. 5.3.

        Po czym Przewodniczący stałych  Komisji branżowych, w kolejności zgodnie 
z ramowym harmonogramem pracy Rady przedstawili  stanowiska i opinie w powyższej 
sprawie wypracowane na posiedzeniach Komisji. 

         Jako pierwszy głos zabrał Przewodniczący Komisji Zdrowia i Opieki Społecznej Pan 
Marek Kuźmiński, informując iż  Komisja na posiedzeniu w dniu 7 grudnia br. dokonała 
omówienia  i analizy projektu budżetu na 2010r. 
         W dyskusji Komisja  zwróciła uwagę na kilka elementów tj. uznanie wzbudziło 
znaczny wzrost wydatków inwestycyjnych, jeśli chodzi o strukturę drogową w mieście 
i gminie Kozienice. Poziom wydatków na opiekę społeczną jest zbliżony do poziomu 
wydatków z roku bieżącego. Pozwala to mieć nadzieję, że gmina w sposób właściwy wywiąże 
się ze swoich zobowiązań wobec ludzi, którzy najbardziej tej pomocy potrzebują.
W budżecie znalazły się zapisy wsparcia jednostkom samorządowym  tj. pomoc finansowa 
dla Przychodni  jak również dla szpitala. 
        W trakcie dyskusji Komisja zaproponowała poprawkę, która pozwoli na stworzenie 
programu profilaktycznego w ochronie zdrowia a dot. szczepienia przeciwko wirusowi 
brodawczyka ( raka szyjki macicy). Komisja uważa, że należy ten  program profilaktyczny
utrzymać.  
        Druga poprawka dotyczy przeznaczenia środków finansowych na parkingi
 i przebudowę ciągów pieszych wokół Szpitala ( infrastruktura wokół szpitala na dzień 
dzisiejszy  pozostawia wiele do życzenia).

        Reasumując, projekt Uchwały Budżetowej  na rok 2010 Komisja Zdrowia i Opieki  
Społecznej  zaopiniowała pozytywnie.
 
        Następnie głos zabrał Przewodniczący Komisji Gospodarki Przestrzennej 
Budownictwa,  Komunikacji i Bezpieczeństwa Publicznego Pan Stanisław Kuźnar.
Poinformował, iż Komisja na dwóch kolejnych posiedzeniach  analizowała projekt Uchwały 
Budżetowej  na rok 2010. 
       W czasie posiedzeń  Komisja wypracowała   2 wnioski dot. budżetu roku 2010 , które 
zostały skierowane do Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego.
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Żaden z   wniosków nie uzyskał akceptacji Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju 
Gospodarczego i nie został wprowadzony do projektu  budżetu na 2010r.
        Komisja apeluje aby ponownie przeanalizować wnioski, aby wprowadzić je do budżetu.  

       Pierwszy wniosek dotyczył  budowy ulicy Prostej w miejscowości Aleksandrówka.

      Drugi wniosek dot. wydatków inwestycyjnych jednostek budżetowych w dziale 600, 
rozdział 60014 § 6050. W tym zadaniu Komisja wyznaczyła nazwy ulic dla których powinny 
być wykonane chodniki oraz parkingi. Wśród wymienionych ulic było wykonanie chodnika 
przy ulicy Rodzinnej oraz parkingi  i chodniki  przy ulicy Armii Ludowej na odcinku ulicy 
Nowy Świat a ulicą Kościuszki  przy PSP Nr 1.
Radny przypomniał, że pacjenci z Niepublicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej „FAMILIA” 
oraz mieszkańcy z ulicy Rodzinnej złożyli pismo o ułożenie chodnika wzdłuż tych ulic,  
składając ponad 200 podpisów. Dodał również, że ruch do tej Przychodni odbywa się ulicą,  
co zagraża niebezpieczeństwem dla pieszych, kierowców oraz mieszkańców tych ulic. 
Ze względu na zachowanie bezpieczeństwa konieczne jest również  wykonanie parkingów 
i chodnika w ulicy Armii Ludowej przy PSP Nr 1. Problem ten Komisja wielokrotnie 
poruszała. Na tym odcinku tej ulicy przy braku zatok parkingowych pojazdy przywożące 
dzieci do PSP Nr 1, a od września 2009r. do Szkoły Muzycznej zatrzymują się w dowolnych 
miejscach, blokując ten odcinek ulicy jak również wyjazd samochodów z sąsiadujących 
bloków Armii Ludowej 1,3.   Pomiędzy tymi pojazdami poruszają się dzieci przychodzące,  
wychodzące ze szkoły, gdzie narażone są na różne niebezpieczeństwa.
Parkowanie w miejscach przyblokowych jest zakazane znakami „ Rezerwacja dla 
mieszkańców bloku”. Radny przypomniał, że Dyrekcja PSP Nr 1, Dyrekcja Szkoły 
Muzycznej oraz Rada Rodziców zwróciła się do Przewodniczącego Rady Miejskiej
 o przebudowę tego odcinka tej ulicy. Komisja Gospodarki Przestrzennej, Budownictwa,  
Komunikacji i bezpieczeństwa Publicznego po spotkaniach wyjazdowych dot. oceny stanu 
dróg i ulic w Gminie  wielokrotnie wnioskowała o wprowadzenie tych zadań do budżetu.  

       Wniosek ten nie uzyskał uznania Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju 
Gospodarczego 
i nie został wprowadzony do budżetu.
       Komisja ponownie apeluje o przeanalizowanie tego wniosku w trosce o bezpieczeństwo 
dzieci, mieszkańców, proponując wprowadzenie do budżetu 2010r.     
      Po wnikliwej analizie uchwały budżetowej na 2010 rok Komisja uważa, że 
nie znalazły się w nim żadne ważne zadania tj.

1/ Remont i odbudowa Kotłowni Miejskiej oraz sieci ciepłowniczej,
2/ Budowa lub pozyskanie mieszkań socjalnych,
3/ Rozbudowa miejsc parkingowych w centrum miasta Kozienice,
4/ Budowa miejsc parkingowych przy ulicy Cmentarnej.

         Przewodnicżacy  Komisji Pan Stanisław Kuźnar  dodał, że dodatkowymi 
zagrożeniami przy konstruowaniu budżetu na 2010 rok są:

- systematyczne zwiększanie zadłużenia prognoz długu 2009, 2010,
- coroczne zwiększanie dotacji dla KCKRiS,
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- zwiększanie o ponad 40% środków finansowych w stosunku do roku 2009 
na promocję jednostek samorządu terytorialnego.

Zdaniem Przewodniczącego Komisji środki te w dobie kryzysu mogły by być 
przeznaczone na inne cele inwestycyjne.
           Komisja uważa, że zaproponowany budżet 2010 będzie wymagał dużego 
zaangażowania osób realizujacych ten budżet i nie będzie łatwy do wykonania.  
Komisja Gospodarki Przestrzennej, Budownictwa, Komunikacji i  
Bezpieczeństwa Publicznego na projektem Uchwały Budżetowej na 2010 rok - 
będzie głosowała samodzielnie w/g własnego uznania.

          Po czym Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury, Sportu, Turystyki i Promocji  
Pan Mirosław Markiewicz  poinformował, iż Komisja analizowała projekt Uchwały 
Budżetowej  na  posiedzeniu w dniu 9 grudnia 2009r. 
 
        Komisja szczególnie zajęła się działami, które merytorycznie podlegają jej ocenie tj. 

       Dział Administracja Publiczna  w części Promocja jednostek samorządu terytorialnego.  

        Komisja zwróciła uwagę na zwiększenie prawie o 100% wydatków w tym dziale 
( 600-Lecie Bitwy pod Grunwaldem oraz 20-Lecie Samorządów, które przypadają na ten 
rok ).
       W dziale 801 Oświata i Wychowanie przeanalizowano budżety przedszkoli i szkół.
Komisja złożyła 1 wniosek w tym  dziale do Komisji Budżetu w sprawie pomocy finansowej 
dla ZSZ w Kozienicach.
Następnie przeanalizowano dział:
-  Edukacji (opieka wychowawcza)  - Komisja nie wniosła uwag.   
- Kultura, Ochrona Dziedzictwa Narodowego ( Biblioteka, Muzeum ), szczególnie Komisja 
przeanalizowała dział 926 Kultura Fizyczna i Sport.

       Wysłuchano nowej koncepcji w bliższej i dalszej perspektywie  funkcjonowania 
KCKRiS  przez obecnego Dyrektora Pana Marcina Zmitrowicza 

      Reasumując, Komisja nie wypracowała jednolitego stanowiska wobec opinii projektu 
Uchwały Budżetowej  na rok 2010 -  opinię wyrazi w dzisiejszym głosowaniu.  
  
      Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska Pan Marek 
Kapusta poinformował, iż Komisja obradowała nad projektem Uchwały Budżetowej w dniu 
10 grudnia br. 
       Po  przeanalizowaniu Komisja wypracowała 3 wnioski, które uzyskały akceptację 
Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego.
  
      Pierwszy wniosek dot. utworzenia nowego zadania „ PT budowy ulicy Gościnnej w m. 
Nowiny – jest to wynik Komisji wyjazdowych (Rolnictwa ) .

     Drugi wniosek – w załączniku nr 5 Gminnego Funduszu Ochrony Środowiska
 i Gospodarki Wodnej  w § 4300 – realizacja zbiórki odpadów wielkogabarytowych – 
Komisja doszła do wniosku, że suma  60 tys zł, którą przeznaczono na ten cel jest zbyt niska, 
może być niewystarczająca na wykonanie tego zadania, dlatego Komisja zaproponowała 
zwiększenie tej kwoty o dalsze 20 tys zł. 
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    Wniosek nr 3  - w zał. Nr 5 § 4270 – Konserwacja urządzeń melioracyjnych,
 suma 30 tys zł  ( mając na uwadze opady atmosferyczne) Komisja wnioskuje zwiększenie 
sumy zapisanej w tym § o dalsze 20 tys zł, aby zapobiec ewentualnym  lokalnym wylewom 
lub podtopieniom, spowodowanym wzrostem poziomu wód gruntowych lub uszkodzeniem 
urządzeń melioracyjnych. 

      Reasumując, Komisja opowiedziała się za przyjęciem projektu Uchwały Budżetowej na 
2010 rok z proponowanymi przez Komisję poprawkami. 
 
     W imieniu Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego zabrał głos 
Przewodniczący Komisji Pan Wołos Andrzej, przedstawiając stanowisko Komisji
poinformował: 
     Komisja Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego  pracowała nad Uchwałą 
Budżetową na rok 2010 w trakcie trzech posiedzeń i dodatkowo w dniu 29 grudnia 2009r. 
    Przedmiotem analizy były dochody budżetu/ szczególnie dochody własne/ plany 
finansowe zakładów i jednostek budżetowych, wysokość dotacji oraz stawki jednostkowe. 
Szczegółowej analizie zostały poddane planowane zadania inwestycyjne oraz wydatki
 w dziale administracja. 
   Przewodniczący Komisji przypomniał, że budżet  na rok 2009 został skonstruowany
 w oparciu o stawki podatków i opłat lokalnych z roku 2008. Dochody własne zaplanowano 
na kwotę; 72.190.359 zł co stanowi około 56 % /wszystkich dochodów/ subwencja ogólna 
została zaplanowana na kwotę 17.557.034 zł; w tym 17.330.438 zł to subwencja oświatowa,  
pozostałe dochody to dotacje celowe i dotacje rozwojowe - szczególnie z funduszy 
europejskich. 
Cały budżet został zaplanowany na kwotę 129 371 384zł  i jest większy o 75 % w stosunku 
do pierwszego budżetu uchwalonego przez Wysoką Radę w roku 2006, który opiewał na 
kwotę 74 mln złotych. Wydatki zostały zaplanowane na kwotę 137 510 567 zł, wynikający
z tego deficyt w kwocie 8 139 183 zł zostanie pokryty  z obligacji kredytów i pożyczek.
     Jeśli chodzi o wydatki to Przewodniczący Komisji zwrócił uwagę tylko na kilka działów, 
które mają duże znaczenie dla realizacji całego budżetu, ale również dla rozwoju całej  
gminy i społeczności lokalnej;
W dziale rolnictwo to kwota tylko 158 tys zł. ponieważ od 2010 zmieni się sposób 
inwestowania w rozwój sieci wodociągowej i kanalizacyjnej aktualnie odbywa się to przez 
Spółkę, dlatego w dziale gospodarka komunalna zaplanowano kwotę 38 842 895 zł. tj.  
28,2% całości budżetu z czego na zakupy i objęcie akcji kwotą 31 600 404 zł w celu 
realizacji zadania pn. „zapewnienie prawidłowej gospodarki wodno-ściekowej w Gminie 
Kozienice”.  Zrealizowanie tej inwestycji powinno zakończyć najtrudniejszy etap budowy 
infrastruktury na terenie Gminy.
W dziale transport kwota po poprawce 14 mln zł co stanowi 10,2% i jest większa od 
pierwszego budżetu o 40%, ale nadal nie zaspakaja wszystkich oczekiwań szczególnie 
w miejscowościach w pobliżu Kozienic, gdzie koncentruje się nowe budownictwo 
mieszkaniowe a mieszkańcy oczekują szybkiej budowy infrastruktury, wodno-
kanalizacyjnej, oświetleniowej i drogowej, będzie to niewątpliwie wyzwaniem dla nowej 
Rady Miejskiej, aby te oczekiwania spełnić.
W dziale oświata zaplanowano wydatki o dwa miliony wyższe w stosunku do roku 
poprzedniego na poziomie około 34 mln zł to ok. 25% budżetu / 1 mln wzrosła subwencja 
ale drugi milion musiał zagwarantować samorząd / na tę sytuację ma niewątpliwie wpływ 
powołanie szkoły muzycznej oraz brak zmian w naszej oświacie mimo zmieniającej się ilości
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dzieci w wielu obwodach szkolnych / to trudny problem, ale na edukację dzieci i młodzieży 
nie wolno oszczędzać, ale należy wydatki racjonalizować i dostosowywać do aktualnych 
potrzeb społeczności lokalnych/.          

Na tych przykładach Przewodniczący Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju 
Gospodarczego Pan Andrzej Wołos przekazał, że zarówno Burmistrz  jak i Rada Miejska w 
ostatnich latach podjęli duży wysiłek, aby zwiększyć dochody gminy i przeznaczyć je w 
rozwój.
 
      Kończąc swoje wystąpienie Przewodniczący podkreślił, że jest to projekt budżetu do 
którego zostało zgłoszonych najmniej poprawek przez Komisje branżowe, co może 
świadczyć o coraz lepszej współpracy na linii Burmistrz – Rada Miejska. Przypomniał, że 
przy pierwszym budżecie w tej kadencji było zgłoszonych ponad 30 poprawek, a Komisja 
zaakceptowała – 19. W roku bieżącym zgłoszono 11 poprawek z czego 8 zostało przyjętych.
Komisja proponuje przesunięcia na kwotę 680 000 zł – w większości na nowe zadania 
inwestycyjne. 
   
      Reasumując, Komisja Budżetu, Finansów  i Rozwoju Gospodarczego wnosi
 o uchwalenie Uchwały Budżetowej  na rok 2010   z proponowanymi poniżej  poprawkami.

Ad. 5.4. 
 
   W dyskusji nad powyższym tematem głos zabrali:

      Radny Pan Marek Buczkowski zabrał głos w sprawie załączników,  gdzie są limity 
wydatków na wieloletnie programy inwestycyjne, nawiązując do kwestii związanej 
z brakiem w roku 2010 - kontynuacji prac w ulicy Lubelskiej.

          Radny Pan Andrzej Gogacz powrócił do kwestii związanej z bezpieczeństwem na 
Osiedlu Piaski – brakuje miejsc parkingowych. W trosce o bezpieczeństwo prosił również
 o zajęcie się tematem: ul. Kościuszki na odcinku od ul. Hamernickiej do Mleczarni 
( wykonanie chodnika jak również PT ).  Jest to krótki odcinek mający około 300m 
długości. 
Wniosek nie znalazł uznania Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego.
      Radny będzie apelował do Burmistrza o rozważenie możliwości,  prosząc o poparcie
 w trakcie roku 2010, żeby zrealizować te zadania o których mowa j.w. Jako Prezes 
Spółdzielni Mieszkaniowej jest gotowy do współpracy, aby doprowadzić do poprawy 
komunikacji mieszkańcom jak również poprawę bezpieczeństwa dzieci uczęszczających do 
Gimnazjum Nr 1.

     Radny Pan Mirosław Markiewicz poruszył kilka kwestii związanych z:

-  funkcjonowaniem Ośrodka Wypoczynku Świątecznego, chodzi o zakres potrzeb na 
Ośrodku, aby zmienić w sposób zdecydowany wizerunek OSiR.  
Zdaniem Radnego jest niedoszacowany zakres usług na Ośrodku, w związku z tym należy 
przejrzeć jeszcze raz koncepcję i ustalić zakres prac na 2, 3 lata – co ma Dyrektor KCKRiS 
robić.

- budową Żłobka Miejskiego w Kozienicach ( zadanie to nie weszło do budżetu roku 2010.
Przypomniał, że przy okazji żłobka zaniechano również   termorenowację Przedszkola Nr 2 
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( elewacje, wymiana okien). Radny sygnalizował potrzebę, aby  tematem Przedszkola Nr 2 
zająć się oraz wypracować wniosek w sprawie budowy Żłobka Miejskiego.
 
     Radna Pani Grażyna Ziółek powróciła do kwestii związanej z budową chodników
 i ścieżek rowerowych w mieście Kozienice oraz na terenach wiejskich.
( rozdział 616 § 6050 ). Zapytała czy ci pacjenci z zakładu opieki zdrowotnej „FAMILIA”  
oraz mieszkańcy, którzy złożyli ponad 200 podpisów mogą mieć nadzieję , że ich prośby 
zostaną spełnione?  

     Radny Pan Stanisław Kuźnar proponował, aby zadania były przypisywane pod kwoty 
zadania, a nie dopiero w trakcie w/g uznania.

Po czym zadał 2 pytania:

1/ Czy są w budżecie środki na usuwanie barier architektonicznych dla osób 
niepełnosprawnych?

2/ Dlaczego w budżecie roku 2010 jest brak środków na rozbudowę Kotłowni Miejskiej
 w Kozienicach?  

Odpowiedzi na powyższe zapytania  udzielił Burmistrz Gminy Pan Tomasz Śmietanka:

Dot. parkingu przy PSP Nr 1 – mamy w budżecie ważne zadanie inwestycyjne do 
wykonania, długo oczekiwane przez mieszkańców
                                   „Budowa sali gimnastycznej w PSP Nr 1”.
Zdaniem Burmistrza robienie dwóch zadań naraz jest trudne i bardzo kosztowne, dlatego 
też należy spróbować -  uporać się z jednym zadaniem, zanim przejdziemy do kolejnych 
wielkich haseł i wielkich inwestycji, na które na razie środków nie ma ( konflikt w sprawie 
parkowania  mieszkańców i nauczycieli ). Burmistrz dodał, że bardzo chętnie włączy się 
w takie porozumienie, wszystko jest na ostrzu noża postawione w sposób nieuprawniony. 
Pojawiły się w niektórych miejscach tabliczki, które zawłaszczają wyłączność tereny 
publiczne, tereny parkingów gminnych – dlaczego nikt o tym nie mówi, a od tego trzeba 
zacząć.  Z drugiej strony problem parkowania można rozwiązać, nie tylko inwestycyjnie ale 
trochę bezinwestycyjnie.    

Sposób dowożenia dzieci  – na terenach wiejskich  jest bardzo dobrze rozwiązany,
 tereny miejskie – duża ilość samochodów w jednym miejscu, czasie.
Należy w tej kwestii rozwiązać organizację dowożenia dzieci z terenów miejskich, aby 
częściowo ten problem  rozładować, o tym trzeba rozmawiać, dyskutować zanim będziemy 
robić te parkingi. Burmistrz proponował aby ustalić wspólne stanowisko w tych sprawach 
bezinwestycyjnych a dopiero później parkingi, które są potrzebne w naszym mieście. 

Nieprawdą jest, co mówił Radny Pan Stanisław Kuźnar, że nie zwiększamy parkingów 
w centrum miasta, wskazując kilka przykładów.

Modernizacja ciepłownictwa miejskiego – Burmistrz poinformował, iż  w dniu dzisiejszym 
odbędzie się posiedzenie Rady Nadzorczej KGK, gdzie  jednym z punktów będzie ten temat.
Te zadania inwestycyjne są przed tą spółką, są prowadzone prace studialne, prace 
projektowe, różne analizy, ale też Burmistrz nie wyobraża sobie , żeby w jednym czasie robić 
dwie inwestycje tzn. poprawę gospodarki wodno-ściekowej na terenie gminy Kozienice 
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i modernizację ciepłowni miejskiej – jest to trudne.

Zwiększanie zadłużenia – jest to bezpieczny poziom, przypomniał, że dochody własne gminy 
Kozienice to ponad 50% dochodów, w ostatnich latach zwiększane są dochody własne 
gminy Kozienice. Jeżeli sukcesywnie zwiększamy dochody, to nie straszne takie zadłużenie,  
które idzie w całości na zadania inwestycyjne.

Dotacja dla KCKRiS – była już o tym mowa w dużym stopniu przy omawianiu stawek 
jednostkowych. 
Spośród szerokiej gamy usług publicznych realizuje się usługi społeczne, te usługi są 
z natury niekomercyjne, które wymagają dotacji. Burmistrz dodał, że dobra jakość usług 
społecznych sprzyja podniesieniu jakości życia mieszkańców. Zdaniem Burmistrza – jest to 
dobra inwestycja.

Środki na promocję – w związku z wydatkami rocznicowymi.

Odpady, czystość, melioracja – Burmistrz dąży, aby wszystkie konieczne potrzeby w tym 
zakresie zostały zaspokojone, to zależy od  skutecznego wykonania. Jeżeli będą potrzeby 
znajdą środki aby realizować.

Ulica Lubelska ( brak kontynuacji prac) – jest to duże zadanie inwestycyjne a zarazem 
oceniane bardzo kontrowersyjnie. Jest to zadanie na nie naszym majątku, ale na drodze 
krajowej, zadanie jest przygotowane projektowo, w tym roku gmina podjęła duży wysiłek 
inwestycyjny, ze swojej strony zrobiła bardzo dużo, kolejny krok należy do zarządcy drogi. 
Burmistrz jest zwolennikiem, aby ulica  Lubelska była zrobiona. 

Bezpieczeństwo(parkingi) – parking musi powstać, musi być zgoda społeczna na poziomie 
bezinwestycyjnym, na razie jest duży konflikt. Prosił Radnego, Prezesa Spółdzielni  
Mieszkaniowej Pana Andrzeja Gogacza o pomoc w rozwiązaniu tego problemu.
Ulica Kościuszki – powinna być zrobiona, w miarę posiadanych środków będziemy 
próbować realizować, życzył by sobie, aby w trakcie roku jeszcze jakieś zadanie 
inwestycyjne udało się wprowadzić.

OSIR ( mniej środków finansowych ) – wszystkie plany wydatków inwestycyjnych różnych 
jednostek organizacyjnych gminy też były cięte  z budżetu, jest nowy dyrektor, będą nowe 
koncepcje, może będzie łatwiej zatwierdzić środki na rozwój.

Żłobek, termorenowacja Przedszkola Nr 2 – Gmina  jest przygotowana dokumentacyjnie na 
realizację tych zadań inwestycyjnych, będzie to robione, ale nie w przyszłym roku, może 
będą jakieś środki zewnętrzne.

Ulica Rodzinna – zdaniem Burmistrza zachodzi potrzeba wykonania chodnika na tej ulicy.
Inna sprawa to parking, są to większe nakłady inwestycyjne.

Likwidacja barier architektonicznych – na ten cel są środki zabezpieczone w budżecie,
 a dokładnie w dziale 600 w wydatkach bieżących.        
 

        Następnie Przewodniczący Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego  Pan 
Andrzej Wołos zaprezentował  poprawki do projektu Uchwały Budżetowej  na rok 2010 
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przyjęte po analizie wszystkich wniosków, które kolejno Przewodniczący Rady Miejskiej  
Pan Mariusz Prawda poddał pod głosowanie:

1/   Dział 400 Wytwarzanie i zaopatrzenie w energię elektryczną, gaz i wodę 
rozdział 40002 Dostarczanie wody  par 4300 zakup usług pozostałych zdjąć 
kwotę 10.000 zł  i z działu 851 rozdział 85154 przeciwdziałanie alkoholizmowi  
par 4300 zakup usług pozostałych zdjąć  kwotę 20.000 zł i przeznaczyć kwotę 
30.000 zł na Dział 600 Transport i Łączność rozdział 60016 Drogi publiczne 
gminne  par 6050 wydatki inwestycyjne jednostek budżetowych  wpisując w 
poz. 21 -  PT przebudowy ulicy Kopernika.  
Wniosek został przyjęty w głosowaniu jawnym, w obecności 21 Radnych przy 
dwóch głosach wstrzymujących się.

2/   Dział 600 Transport i Łączność Rozdział 60016 Drogi publiczne gminne
 par 6050 wydatki inwestycyjne jednostek budżetowych  z pkt 8 : PT i budowa 
ulicy Jeziornej – zdjąć kwotę 350.000 zł z przeznaczeniem na :

- na par 6050 wpisując w poz. 22  -  PT i przebudowa ciągów pieszych oraz 
budowa parkingu przy ulicy Sikorskiego  -   kwota 270.000 zł  

                                                                         
- na dział 851 ochrona zdrowia rozdział 85121 lecznictwo ambulatoryjne 

par 25 60  - Program Profilaktyczny            -   kwota   80.000 zł

Wniosek został przyjęty w głosowaniu jawnym, w obecności 21 Radnych przy 
dwóch głosach wstrzymujących się.

3/  Dział 400 Wytwarzanie i zaopatrzenie w energię elektryczną, gaz i wodę 
rozdział 40002 dostarczanie wody par 4300 zakup usług pozostałych zdjąć 
kwotę 40.000 zł z przeznaczeniem na dział 754 Bezpieczeństwo publiczne i  
ochrona przeciwpożarowa rozdział 75411 Komendy powiatowe Państwowej 
Straży Pożarnej par 6300 Wydatki na pomoc finansową udzielaną między 
jednostki samorządu terytorialnego na dofinansowanie własnych zadań 
inwestycyjnych i zakupów inwestycyjnych.
Wniosek został przyjęty, w głosowaniu jawnym, w obecności 21 Radnych bez 
uwag – jednogłośnie.

4/   Dział 750 Administracja publiczna rozdział 75075   Promocja jednostek 
samorządu terytorialnego par 4210 zakup materiałów i wyposażenia zdjąć 
kwotę 30.000 zł z przeznaczeniem dla Zespołu Szkół Nr 1 w Kozienicach na 
dział 801 Oświata i wychowanie rozdział 80130 szkoły zawodowe par 2710 
dotacja celowa na pomoc udzielaną między jednostki samorządu 
terytorialnego na dofinansowanie własnych zadań bieżących.     
Wniosek został przyjęty, w głosowaniu jawnym, w obecności 21 Radnych bez 
uwag – jednogłośnie.

5/   Dział 400 Wytwarzanie i zaopatrzenie w energię elektryczną, gaz i wodę 
rozdział 40002  Dostarczanie wody par 4300 zakup usług pozostałych – zdjąć 
kwotę 30.000 zł z przeznaczeniem na Dział 600 Transport i Łączność rozdział  
60016 Drogi publiczne gminne par 6050 Wydatki inwestycyjne jednostek 

11



budżetowych, z tego,  wpisując w poz. 23  - PT budowy ulicy Gościnnej w 
miejscowości Nowiny. 
Wniosek został przyjęty, w głosowaniu jawnym, w obecności 21 Radnych przy 
jednym głosie wstrzymującym się.

6/   Załącznik Nr 5 z planowanych środków na koniec roku zdjąć kwotę 
20.000 zł przeznaczając na par 4300 realizacja zbiorki odpadów 
wielkogabarytowych.
Wniosek został przyjęty, w głosowaniu jawnym, w obecności 21 Radnych bez 
uwag – jednogłośnie.

7/   Załącznik Nr 5 z planowanych środków na koniec roku zdjąć kwotę 
20.000 zł przeznaczając na par 4270 konserwacja urządzeń melioracyjnych. 
Wniosek został przyjęty, w głosowaniu jawnym, w obecności 21 Radnych przy 
jednym głosie wstrzymującym się.

8/   Dział 750 Administracja publiczna rozdział 75023 Urzędy Gmin par 4010 
Wynagrodzenia osobowe pracowników – zdjąć kwotę 160.000 zł z  
przeznaczeniem na dział 600 Transport i Łączność rozdział 60016 drogi  
publiczne gminne par 6050  wydatki  inwestycyjne jednostek budżetowych 
wpisując w po. 24   - budowa ulicy Prostej w miejscowości Aleksandrówka.
Wniosek został przyjęty, w głosowaniu jawnym, w obecności 21 Radnych przy 
dwóch głosach wstrzymujących się. 

   Zanim projekt Uchwały Budżetowej Burmistrz Gminy zgłosił autopoprawkę do budżetu 
na 2010 rok    tj.
Przeniesienie środków z zadania „ przebudowa ulicy Słonecznej wraz z zagospodarowaniem 
terenu koło Gimnazjum Nr 1 oraz ciągiem pieszym na rzece Zagożdżonce”  w kwocie 
250 tys zł. – a wprowadzić zadanie „budowa drogi Wójtostwo  z kwotą 250 tys zł. 
Pełne uzasadnienie do autopoprawki Radni otrzymali na piśmie.
   
    Powyższą poprawkę Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie.
Poprawka została przyjęta, w głosowaniu jawnym, w obecności 21 Radnych bez uwag – 
jednogłośnie. 

  Po czym Skarbnik Gminy Pani Dorota Galińska zaproponowała poprawkę, która jest  
następstwem opinii RIO na temat projektu budżetu, która odnosi się do upoważnień 
Burmistrza, które były zawarte w § 7 pkt. 5 tj. dokonywanie różnych przeniesień i zmian 
w planie budżetu danego roku budżetowego( to co jest wpisane w ustawie jest 
obowiązujące), dlatego też wycofujemy się z tego punktu zgodnie z opinią.  
   Poprawka została przyjęta, w głosowaniu jawnym, w obecności 21 Radnych bez uwag – 
jednogłośnie.
 
Ad. 5.5.

Następnie  Burmistrz Gminy Pan Tomasz Śmietanka przedstawił projekt 
Uchwały Budżetowej na rok 2010 Gminy Kozienice z uwzględnieniem 
przyjętych powyżej poprawek 
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Zgłoszony projekt uchwały, w głosowaniu jawnym, w obecności 21  Radnych 
został przyjęty  przy  dwóch  głosach  wstrzymujących się.
Uchwała Nr XLI/472/2009 stanowi integralną część niniejszego protokołu.
 
   W tym momencie Burmistrz Gminy Pan Tomasz Śmietanka podziękował Radnym za 
uchwalenie Uchwały Budżetowej  na rok 2010, podziękował również tym, którzy przyczynili  
się do utworzenia budżetu. 

Ad. 6. 

     Burmistrz  Gminy przedstawił kolejny projekt uchwały

- w sprawie wystąpienia z wnioskiem o ustalenie urzędowej nazwy miejscowości
Wólka Tyrzyńska B.

     Radnego Pana Andrzeja Gogacza interesowała kwestia związana z przebiegiem 
konsultacji społecznych. 

    Odpowiedzi w tej kwestii udzielił -  Radny ( Sołtys) Pan Włodzimierz Kowalski, który 
poinformował m.in.:
W dniu 20 grudnia br., zgodnie z uchwałą Rady Miejskiej, która została podjęta w m-cu 
listopadzie br. odbyło się spotkanie z mieszkańcami m. Wólka Tyrzyńska B.
W spotkaniu uczestniczyło 23 osoby na 124 uprawnionych. Wszyscy opowiedzieli się za tym,
aby nazwa pozostała nie zmienna, nazwa ta funkcjonuje od dawna.
Zmiana nazwy spowodowała by konieczność zmiany wszystkich dokumentów.
     Radny dodał, że  zgodnie z oczekiwaniem społecznym zasadne jest złożenie wniosku, aby 
nazwa pozostawała „Wólka Tyrzyńska B”     

Po czym Przewodniczący Rady Miejskiej projekt uchwały j.w.  poddał pod głosowanie.
Zgłoszony projekt uchwały w głosowaniu jawnym w obecności 21 Radnych został przyjęty 
bez uwag – jednogłośnie.
Uchwała Nr XLI/473/2009 stanowi integralną część niniejszego protokołu.

Ad. 7.

    W kolejnym punkcie zostały udzielone odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.

Dot. przygotowania Kotłowni Miejskiej do sezonu zimowego – w tej kwestii wypowiedział się
Prezes Spółki KGK Pan Andrzej Jung, który poinformował iż Kotłownia jest przygotowana 
do okresu zimowego. Wszystkie zadania inwestycyjne zostały zakończone, awarii nie było. 
Po czym ustosunkował się do kolejnego zapytania  „czy jest zamysł sprzedaży Kotłowni”?
- temat ten przerasta kompetencje Walnego Zgromadzenia Spółki. Z informacji  pierwszego 
źródła nie wynika o żadnych zamierzeniach tego typu. 

  Następne  odpowiedzi udzielił Burmistrz Gminy Pan Tomasz Śmietanka.

Dot. wykonania przejścia dla pieszych na wysokości Ośrodka wypoczynkowego przez ulicę 
Bohaterów Studzianek – zmiana organizacji ruchu a tym samym wykonanie przejścia dla 
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pieszych wraz z niezbędnymi dojściami zostanie wykonana w 2010 roku w ramach środków 
finansowych zabezpieczonych w budżecie na bieżące utrzymanie dróg.     

Dot. pojemników na odzież używaną – Pojemniki na interwencję Urzędu, które znajdowały 
się na terenach Spółdzielni Mieszkaniowej oraz w gminnych pasach drogowych zostały 
usunięte przez właściciela pojemników.
Za zgodą urzędu pozostały dwa pojemniki na terenach gminnych tj. przy ulicy Konstytucji 
3 Maja i ulicy Krasickiego.
Właścicielem pojemników jest Przedsiębiorstwo Produkcyjno-Handlowe  „WTÓRPOL”
 Zakład Pracy Chronionej w Skarżysku Kamiennej, który na bieżąco opróżnia jak
 i utrzymuje czystość.
Informacja o właścicielu pojemnika wraz z numerem telefonu znajduje się na pojemniku. 

Ad. 8.
 
      W punkcie tym  nie zgłoszono  wniosków i informacji.

      Kończąc obrady Sesji Burmistrz Gminy Pan Tomasz Śmietanka, Przewodniczący Rady 
Miejskiej Pan Mariusz Prawda, Radni Rady Miejskiej, Pracownicy Urzędu Miejskiego 
przekazali wszystkim mieszkańcom i ich Rodzinom oraz sobie nawzajem Życzenia 
Noworoczne.  

Ad. 9. 

     Wobec zrealizowania porządku obrad Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Mariusz 
Prawda dokonał zamknięcia o godz. 14.45.  XLI  SE S J Ę RADY MIEJSKIEJ 
w KOZIENICACH.

Na tym protokoł zakończono                                   PRZEWODNICZĄCY 
     Protokołowała                                                       RADY MIEJSKIEJ
Elżbieta Kołodziejczyk
        inspektor                                                          MARIUSZ PRAWDA
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